

❖ 公共政策与社会治理

基于PMC指数模型的省级数字政府建设政策评价及优化研究	刘丁蓉 王 怡 宋信强(1)
调适性合作:政社联动盘活国有资产的路径研究	
——以重庆市S区CCB项目为例	胡宪君 戚晓熙(17)

❖ 数字赋能与经济治理现代化专题

人工智能、高技术产业集聚与区域创新质量	王向前 殷 杰 郭 玉(29)
黄金配置对传统股债组合的优化研究	喻荟清 陈 欣(42)

❖ 法治建设与法律实践

大数据时代平台算法治理异化的生成逻辑及法律规制	周 华(55)
数字经济时代的穿透式监管:理论面向与制度路径	李天成(69)
数据投毒诱发AI幻觉的层级风险分析与刑法应对	吴嘉鑫(78)
AI声音侵权二阶认定标准研究	
——以使用场景为区分	钱恒宇(89)

❖ 乡村振兴与“三农”研究

城乡融合发展进程中乡村产业韧性提升:主要向度、潜在风险及回应理路	
	张海洋 王淑琴 赵俊杰(104)

❖ 社会思潮与教育发展

从“工具”到“本体”:学术评价的价值困境与回归路向	
	殷铭泽 陈 莹 黄小娟(116)

JOURNAL OF CHONGQING UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY
(Social Science Edition)

No.3 (Sum. No.298) May.2026

CONTENTS

Evaluation and Optimization of Provincial Digital Government Construction Policy Based on PMC Index Model
..... LIU Dingrong WANG Yi SONG Xinqiang(1)

Adaptive Cooperation: A Government–Society Collaboration Path for Revitalizing State–Owned Assets
—A Case Study of the CCB Project in S District, Chongqing
..... HU Xianjun QI Xiaoxi(17)

Artificial Intelligence, High–Tech Industry Agglomeration, and Regional Innovation Quality
..... WANG Xiangqian YIN Jie GUO Yu(29)

A Study on the Optimization Role of Gold Assets in Traditional Chinese Stock–Bond Investment Portfolios
..... YU Huiqing CHEN Xin(42)

The Generation Logic and Legal Regulation of Platform Algorithmic Governance Alienation in the Era of Big Data
..... ZHOU Hua(55)

Penetrating Regulation in the Digital Economy Era: Theoretical Perspectives and Institutional Approaches
..... LI Tiancheng(69)

Layered Risks and Criminal Law Issues of Data Poisoning–Induced AI Hallucinations
..... WU Jiaxin(78)

Two–tiered Identification Criteria for AI Voice Infringement in Commercial Usage Contexts
..... QIAN Hengyu(89)

Enhancing the Resilience of Rural Industries in Urban–Rural Integration: Directions, Risks and Responses
..... ZHANG Haiyang WANG Shuqin ZHAO Junjie(104)

From “Instrumental” to “Ontological”: The Value Dilemma and Path of Return in Academic Evaluation
..... YIN Mingze CHEN Ying HUANG Xiaojuan(116)